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§ 72 Dnr KOF-2023-000013 - 102 

Val av ersättare Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen 

2023–2026 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att välja Tibor Balazsi (C) till ersättare i Stiftelsen Bruksminnen för 
mandatperioden 2023–2026.  

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämnden har att förrätta val av ledamot och ersättande  

ledamot till Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen för mandatperioden 2023–
2026. 

  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag kfn 20230118 § 4 
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§ 73 Dnr KOF-2023-000015 - 102 

Val av representant till Demokrativerkstad 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att ärendet ej kan beslutas idag då ingen representant presenterades. Beslut om 
ny representant utses vid ett senare tillfälle.      

Sammanfattning 

Demokrativerkstaden startade som ett pilotprojekt under 2021 med syftet att  

öka ungas kunskaper om hur kommunen fungerar och om hur man som ung  

kan vara med och påverka vad som händer i samhället. Förhoppningen är att  

det ska leda till en ökad känsla av delaktighet och en större vilja att delta i den  

lokala demokratin.  

 

Demokrativerkstaden riktar sig till elever i årskurs 8. Eleverna deltar klassvis  

och upplägget omfattar tre pass per klass. I det sista passet ingår en dialog med  

förtroendevalda från kommunens nämnder (KoF, SoM, Lär, Tek, Bygg).  

Dialogen genomförs i regel i Hudiksvalls kommunhus och inför dialogen delas  

elever och förtroendevalda in i mindre samtalsgrupper. Målet är att alltid ha  

minst två förtroendevalda i varje grupp men antalet anpassas beroende på  

antalet elever i klassen. I gruppindelningen försöker vi ta hänsyn till  

partitillhörighet, nämnd, kön, ålder, bakgrund etc för att få en så bra  

representation som möjligt i grupperna.  

 

Dialogen pågår under ca 45 minuter och inför dialogen har eleverna fått  

möjlighet att förbereda frågor. Vid tidigare tillfällen har frågorna bl a handlat  

om förändringar som är aktuella i kommunen just nu, allmänna frågor om  

kommunens ansvarsområden eller om rollen som förtroendevald. Inför  

dialogen får de förtroendevalda också ett stöddokument med tips, råd och  

förslag på frågor som kan ställas om eleverna behöver lite hjälp att komma  

igång. De förtroendevalda kommer också ombes att initiera en kort  
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presentationsrunda i gruppen och hjälpa till i samtalet så att alla kommer till  

tals. Under dialogen serveras fika för att skapa en avslappnad stämning och  

miljö mellan eleverna och de förtroendevalda.  

 

Nämndernas representanter till Demokrativerkstaden kommer delta i  

uppskattningsvis 3–4 dialogdagar per termin, med upp till tre dialoger à 1 

timme per dialogdag. Tiderna kommer se ut ungefär så här: 08.00-09.00,  

10.30-11.30, 13.30-14.30. Datum fastställs när nämnderna antagit sina 

sammanträdesplaner. 

Nämnderna ombes att utse två ordinarie deltagare samt två ersättare till  

Demokrativerkstaden, gärna med strävan att skapa en bred representation var  

gäller partitillhörighet, politisk erfarenhet, ålder, kön, bakgrund mm.  

Nämnderna står för arvode och ersättning.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KFN 20230118 § 6 

Tjänsteutlåtande Demokrativerkstad  

Schema Demokrativerkstad_ dialoger HT 2023 
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§ 74 Dnr KOF-2022-000039 - 042 

Ekonomisk rapport 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att godkänna den ekonomiska rapporten per 30 september.     

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist redogör för utfall per 30 september 2023,  
- 1 429 mkr kronor inklusive projekt och -191 tkr exklusive projekt. 

 

Ordförande tackar för informationen.  

 

Beslutsunderlag 

Ekonomisk uppföljning 2023-09 

Ekonomisk uppföljning 2023-09 utan projekt 
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§ 75 Dnr KOF-2023-000177 - 042 

Förfrågan från kommunstyrelsens allmänna utskott 

gällande kultur- och fritidsnämndens ekonomi och 

hantering av låntidssjukfrånvaro 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att godkänna redovisningen och lämna över den till kommunstyrelsen.      

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  

Kommunstyrelsen har uppdragit  
att nämnderna får i uppdrag att se över sina ambitionsnivåer och 
kostnadsreduceringar,  
att nämnderna får i uppdrag att analysera långtidssjukskrivningar och hur man 
arbetar med dem 
att uppdragen redovisas skriftligt på kommunstyrelsens sammanträde den 7 
november 2023. 
 

Kultur- och fritidsnämndens prognos i september 

Kommentarer till avvikelse mellan utfall och budget: 

Exklusive kultur- och fritidsnämndens projekt är avvikelsen i september -190 
tkr. Bidragen redovisar ett överskott, vilket beror på att det finns en del pengar 
kvar, till evenemang och oförutsedda stöd samt att en rad bidrag inte har 
slutredovisats.  Även förvaltningsledningens oförutsedda redovisar ett 
överskott. De flesta enheterna i förvaltningen följer planen. Men det finns några 
orosmoment. Biblioteken har kostnader för servicen på mobila biblioteket, 
utökat städ med anledning av självserviceöppet samt personalkostnader över 
budget. Badhus och hallar har inte haft de inkomster som man budgeterat för. 
Både biblioteket och baden räknar med att resultatet kommer att bli något 
bättre vid årsskiftet. 

Kommentarer till avvikelse mellan prognos och budget: 

I augusti hade nämnden en negativ prognos med cirka -1 100 tkr. Det har visat 
sig finnas ett fel i den prognosen i och med att den ökade kostnaden för 
personalomkostnaderna blir betydligt lägre beräknat. De viktigaste avvikelserna 
är att nämndens sammanträden har en negativ prognos på -100 tkr, 
personalomkostnaderna har en negativ prognos på -500 tkr, biblioteket har en 
negativ prognos -350 tkr, badhus och hallars negativa prognos på intäktssidan 
är -670 tkr samt att 300 tkr betalats ut i uppstartsstöd till ishallen i Lindefallet. 
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Det finns även positiva delar exempelvis rekordmånga besökare på Mulle Meck 
under sommaren, förvaltningens oförutsedda samt en allmän återhållsamhet på 
grund av det ekonomiska läget. Den nya prognosen för förvaltningens avvikelse 
vid årsskiftet är negativ, -400 tkr. 

Glada Hudik-teaterns ekonomi kommer att nollställas då man bildar stiftelse. 
Processen är pausad i avvaktan på besked från länsstyrelsen i Dalarna. 

Kostnadsreduceringar 

Den negativa prognosen 2023 är inte större än att det inte bedöms vara 
nödvändigt med andra kostnadsreduceringar än återhållsamhet, se ovan. 

Inför 2024 föreslås en rad åtgärder för att nämnden även i fortsättningen ska ha 
en stabil budget i balans. 

Långtidssjukskrivningar 

Från verksamhetsrapport delår under kommunfullmäktiges verksamhetsmål: 
Minska sjukskrivningarna 

Målet bedöms vara delvis uppfyllt med följande kommentar: 

Vid sjukskrivningar har enhetscheferna tagit tidig kontakt med den sjukskrivne 
och därefter följt utvecklingen. Man har haft rehabiliteringssamtal för att utreda 
hur man gemensamt kan hitta lösningar på anpassningar för att medarbetaren 
kan komma tillbaka i jobb så snart som möjligt. 

Kultur- och fritidsförvaltningen har inte sett någon tydlig koppling mellan 
arbetet och medarbetarnas hälsa. Däremot har ohälsa påverkat arbetsplatsen i 
och med att rehabiliteringsåtgärder sätts in för att underlätta för medarbetare att 
återgå i arbete. Det är en balansgång hur mycket och hur länge insatserna ska 
pågå, för att inte belasta övriga medarbetare. 

Det har varit få tillbud rapporterade i Stella hittills under 2023. Tillbuden har 
främst drabbat besökare. Den enhet som har flest tillbud för besökarna är 
baden. Tillbud som skett är bland annat fall och sårskador. Tillbud tas alltid upp 
på badens personalmöten och det görs minnesanteckningar på 
åtgärder/förbättringar. 

Enheternas hälsofrämjande arbete har sett lite olika ut. Samtliga har tagit upp 
arbetsmiljöfrågor på personalmötena. Även friskvård är en punkt på enheternas 
personalmöten, de flesta har hälsoinspiratörer som inspirerar till 
friskvårdsaktiviteter. Baden, som har den fysiskt mest komplicerade 
arbetsmiljön, har det mest utvecklade arbetsmiljöarbetet med en handlingsplan, 
rutiner mm.     
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Beslutsunderlag 

Svar på förfrågan från KSAU gällande kultur- och fritidsnämndens ekonomi 
och hantering av långtidssjukfrånvaro 

KSAU 2023-09-21 § 108- Uppföljning av kommunens ekonomi och 
personalfrågor - uppdrag till nämnderna från KS 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 76 Dnr KOF-2023-000037 - 042 

Verksamhetsrapport halvår 2023 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att godkänna kultur- och fritidsnämndens verksamhetsrapport halvår, 2023-08-
31 samt, 

att byta ut ordet funktionsvariation till funktionsnedsättning i rubrik och text 
"Barn och unga med psykisk ohälsa och/eller neuropsykiatrisk 
funktionsvariation".     

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  

Kultur- och fritidsnämndens verksamhetsrapport beskriver det ekonomiska 
läget sista augusti och personalsituationen sista juli. Rapporten presenterar och 
analyserar det ekonomiska resultatet och presenterar en ekonomisk årsprognos. 
Rapporten beskriver även nuläget för nämndens kvalitativa åtagande samt 
periodens personalstatistik. 

Förvaltningen har ett besvärligt ekonomiskt läge. Främst är det badhus och 
hallar som inte kommer att nå de budgeterade intäkterna. Den regniga 
sommaren har lett till mindre intäkter än ett normalår på utebadet i Delsbo. Vid 
en djupare analys av badens intäktsbudget visar det sig att den inte är realistisk 
och behöver arbetas om inför 2024. Däremot har Mulle Meck haft fina 
besökssiffror och gör istället ett överskott. Mulle Mecks resultat i kombination 
med förvaltningens oförutsedda och allmän återhållsamhet bidrar till att 
förbättra situationen. 

Verksamhetens kvalitet har haft en positiv utveckling under året. Arbetet med 
social hållbarhet har haft extra fokus, hela förvaltningen bidrar på olika sätt, 
exempelvis genom att medverka på Café Världen och med närvaro runt om i 
hela kommunen. Förvaltningen har även varit engagerad landsbygds- och 
centrumutvecklarens arbete med centrumutveckling på flera orter i kommunen. 
Modellen för centrumutveckling ger mervärden i förvaltningen med samverkan 
med nya enheter i kommunen och med det lokala näringslivet. 

De senaste åren har varit omvälvande för föreningslivet. Tendensen för 
kulturföreningarna är att man till stora delar är tillbaka med sin verksamhet och 
sina besökstal som innan pandemin. För idrottsföreningarna är det stor skillnad 
mellan föreningarna. Den mest oroande trenden är att äldre barn ofta inte 
kommit tillbaka till idrotten efter pandemin. Flera föreningar har haft problem 
att få in ledare efter pandemin. Inflationen och höga elpriser har lett till 
problem för föreningar med stora omkostnader. Kultur- och fritidsnämnden 
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har i några fall stöttat dessa föreningar med förskottsutbetalningar av bidrag 
och något extra bidrag.  

Beslutsgång 

     

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-10-11 § 58 Verksamhetsrapport halvår 2023 

Tjänsteutlåtande verksamhetsrapport halvår 2023 

Verksamhetsrapport KFN halvår 2023 

 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 77 Dnr KOF-2023-000172 - 811 

Bad- och gymkort 2024 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att anta följande modell för samtliga kundgruppers period- och klippkort på 
kultur- och fritidsnämndens badhus: 

• ett årskort motsvarar priset av 25 enkelentréer 

• ett niomånaderskort motsvarar priset 20 enkelentréer 

• ett sexmånaderskort motsvarar priset av 15 enkelentréer 

• ett sommarkort motsvarar priset av 9 enkelentréer 

• ett klippkort för 10 gånger motsvarar priset av 9 enkelentréer 

• ett gruppkort kostar motsvarande priset av en vuxenentré samt priset av en 
och en halv barnentré enligt ovan och gäller för max två vuxna och fyra barn 

att period- och klippkort för bad med relax följer modellen ovan inklusive 
tillägg 

att årskort för bad med vattenträning följer modellen ovan inklusive tillägg 

att ett sexmånaderskort på gymmet i Iggesund motsvarar 21 enkelentré 

att sexmånaderskort för bad med gym motsvarar 21 enkelentré inklusive tillägg  

att den nya modellen ska gälla från 2024-01-01.     

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  

Kultur- och fritidsförvaltningen har gjort en ny modell för period- och 
klippkort på kommunens badhus och gym. Huvudsyftet har varit att få en 
tydligare modell för hur enkelbiljetter och periodkort hänger ihop. I och med 
att kostnaden för korten motsvarar ett fast antal entréer höjs avgiften för korten 
automatiskt vid höjning av entréavgifterna, vilket kommer att leda till minskad 
administration. Förslaget innebär att de flesta periodkort blir något dyrare och 
att enstaka kort blir billigare.  

Baden har förhållandevis många olika varianter på kort. Årskorten är anpassade 
för kunder som simmar hela året, även i Delsbo under sommaren. 
Niomånaderskorten är anpassade för personer som inte simmar i Delsbo på 
sommaren. Sommarkortet används ofta av unga som badar i Delsbo på 
sommaren. Gruppkorten är i första hand anpassade för stora familjer, men kan 
även användas av vänner med barn som badar tillsammans. 
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Istället för att göra en större höjning av avgifterna arbetar medarbetarna 
intensivt med olika aktiviteter som är anpassade till de badandes önskemål och 
behov, för att på så sätt öka antalet badande.  

Beslutsgång 

Sara Nyman (S) yrkar på tillägget "priset av" i alla attsatser.  

Emelie Gustafsson (M), Sven Bergström Trolin (C), Stefan Bäckström (S), 
Najib Bege (S) och Marita Haals Skoog (V) yrkar bifall till Sara Nymans förslag.  

Ordförande ställer proposition om bifall till arbetsutskottets förslag mot Sara 
Nymans (S) förslag och finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar enligt 
Sara Nymans förslag.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-10-11 § 60 Bad- och gymkort 2024 

Tjänsteutlåtande - Ny modell för bad- och gymkort 2024 

Utredning av ny modell för period- och klippkort på badhus och gym 2024 

 

Beslutet skickas till 

Bad- och idrottshallschef 
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§ 78 Dnr KOF-2023-000069 - 042 

Budget 2024 - internbudget 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att fastställa kultur- och fritidsförvaltningens budget enligt nedan: 

Enhet   Tusen kronor 

Nämnd   1 130 

Förvaltningsledning,    

inklusive Glada Hudik-teatern 28 055 

Bidrag   21 453 

Kulturutveckling  1 243 

Kulturskola   11 582 

Bibliotek   15 125 

Resurscentrum för natur och teknik 2 370 

Fritidsutveckling  12 083 

Badhus och hallar  5 663 

Fritidsgårdar   5 638 

Summa:   104 342 

 

Att följande insatser genomförs för att budgeten ska hamna i balans: 

• Nämnden arvoden +50 tkr 

• Förvaltningsledningen ökad ram till Håstaholmens idrottshall +284, 
minskning av diverse -50 tkr 

• Bidragen skrivs inte upp med index, med undantag för de bidrag som regleras 
med avtal -400 tkr 

• Kartbidraget tas bort -60 tkr 

• Kulturutveckling minskar offentlig kultur -50 tkr 

• Kulturskolan – ingen åtgärd 

• Bibliotek, ökade städkostnader +90 minskning av överanställningarna -240 tkr 

• Resurscentrum för natur och teknik – ingen åtgärd 

• Fritidsutveckling – ingen åtgärd 
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• Badhus och hallar ökning på grund av minskad intäktsbudget +600, 
minskning med att en tjänst tas bort -228 tkr 

• Fritidsgårdar, Drivknuten omvandlas till popup-verksamhet -60 tkr 

Reservationer 

Lasse Lilja (SD) reserverar sig mot förslaget med följande motivering: 

”Vi i Sverigedemokraterna i Hudiksvall vill inte att Drivknuten ska läggas ned. 
Pga av alla A-traktorer som finns i Hudiksvall. Ungdomarna måste ha ett ställe, 
(verkstad) att kunna reparera sina A-traktorer. I Hudiksvall finns det bara ett 
ställe att samlas på, det är på Gymnasiet. Detta är en bra plats då detta är en 
säker plats att vara på speciellt när ungdomarna inte behöver vara hemma i 
garaget, sen får dom den hjälpen man behöver om man inte har nån kunnig 
hemma. Varför vi reserverade oss är en skrivelse från ungdomarna på 
Bromangymnasiets fordonsprogram som bifogades med handlingarna till 
nämndens ledamöter inför sammanträdet 2023-10-25”.  

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  

Kultur- och fritidsnämnden har tilldelats en budgetram på 104 342 tkr av 
kommunfullmäktige för år 2024. Den nya ramen är uppräknad efter index från 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR). Men nämndens budget för 2023 är 
inte i balans. Därför krävs en rad åtgärder för att få budget 2024 i balans. 

Förklaringar till att budgeten 2023 inte är i balans är nämndens ersättare varit 
mer aktiva efter valet vilket är positivt, men leder till att kostnaden för 
sammanträdena är högre än budget. Den ökade hyran för Håstaholmens 
idrottshall är inte budgeterad. Biblioteket får högre städkostnader i och med 
självserviceöppet samt att man har haft en för stor överanställning. 
Intäktsbudgeten för badhus och idrottshallar är inte rimlig och måste skrivas 
ner. Totalt behöver nämnden hitta effektiviseringar på cirka 1 300 tkr.  

Beslutsgång 

Lasse Lilja (SD) yrkar bifall till förlaget förutom gällande punkten fritidsgårdar, 
att Drivknuten omvandlas till en popup-verksamhet - 60 tkr där Lasse Lilja 
yrkar avslag. 

Ordförande ställer proposition om bifall till arbetsutskottets förslag att fastställa 
kultur- och fritidsförvaltningens budget i sin helhet mot Lasse Lilja (SD) förslag 
att bifalla till förslaget förutom punkten fritidsgårdar, att Drivknuten omvandlas 
till en popup-verksamhet - 60 tkr där Lasse Lilja yrkar avslag. Ordförande 
finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-10-11 § 59 Budget 2024 

Tjänsteutlåtande - Internbudget 2024 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 79 Dnr KOF-2023-000151 - 800 

Nämndsplan 2024–2027 - Sammanfattning från 

workshop 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist presenterade sina reflektioner efter nämndens 
båda workshops. Underlaget och nämndens kommentarer kommer att 
bearbetas till ett förslag till nämndsplan för perioden 2024–2027. 

 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 80 Dnr KOF-2022-000147 - 008 

Motion - Kulturpromenader/kulturstigar i Hudiksvalls 

kommun 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Reservationer 

Sven Bergström Trolin (C), Marie Ohlsson (C), Per Palm (C), Lisa Östberg (C) 
reserverar sig mot beslutet.  

Sammanfattning 

Kulturutvecklare Mélanie Platzgummer föredrar ärendet.   

I motionen föreslås arbetet med översiktsplan kompletteras med 
kulturpromenader/kulturstigar. Längs en kulturstig markeras sevärdheter med 
skyltar om arkitektur och bebyggelse, konst och kulturhistoria samt 
lokalhistoria. Text ska finnas på svenska och engelska samt blindskrift. 
Skyltarna placering ska vara anpassad för barn och rullstolsburna. Som exempel 
på möjliga platser för kulturpromenader/kulturstigar i Hudiksvalls kommun 
nämns, bland andra: kyrkan-Lilla kyrkogatan, Strömingssundet – Möljen och 
Glysisvallen. Etablering av motsvarande kulturstigar/promenader i Iggesund, 
Sörforsa/Näsviken och Dellenbygden bör enligt motionen ske i samverkan 
med lokala aktörer. 

Bakgrund och ärendebeskrivning 

Arbetet med att uppmärksamma Hudiksvalls historia görs på ett brett och, för 
såväl besökare som medborgare i olika åldrar, tillgängligt sätt av Hälsinglands 
Museum. Detta inte minst genom stadsvandringar och utställningar. 
Hembygdsföreningar och duktiga lokalhistoriker gör även de viktiga insatser för 
att lyfta kommunens historia. Under 2023 har museet samverkat med Ett 
gladare Hudik då el-skåp i centrala Hudiksvall har fått bilder ur i historien i 
kombination med informativ och spännande text. Kultur-och 
Fritidsförvaltningen saknar de resurser och den kompetens som krävs för 
etablering och underhåll av kulturpromenader/kulturstigar. Den modell som 
motionen förordar kräver en noggrann urvalsprocess, forskningsinsatser, 
hänsyn till mark och fastighetsägare samt plan och bygglagen. Därefter följer 
arbetet med att hålla promenaden/stigen öppen och fri från ogräs och klotter. 
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Motivering till beslut 

Avslå motionen att vidare utreda etablering av kulturstigar/kulturpromenader 
med hänsyn till rådande ekonomisk situation samt att historien förvaltas och 
förmedlas väl av lokala och regionala intuitioner och föreningsliv.  

Beslutsgång 

Sven Bergström Trolin (C), Marie Ohlsson (C), Per Palm (C), Lisa Östberg (C) 
yrkar bifall till motionen.  

Ordförande ställer proposition om bifall till arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen mot Sven Bergström Trolin (C), Per Helander (C), Marie Olssons (C) 
och Lisa Östberg (C) förslag och finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-10-11 § 65 Motion - Kulturpromenader/kulturstigar i 
Hudiksvalls kommun 

Tjänsteutlåtande - Motion kulturpromenader/kulturstigar i Hudiksvalls 
kommun  

Motion - Kulturpromenader/kulturstigar i Hudiksvalls kommun 

 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 81 Dnr KOF-2023-000142 - 008 

Motion - Tillgängliggöra konsten i det offentliga 

rummet 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Reservationer 

Sven bergström Trolin (C) reserverar sig mot beslutet.  

Sammanfattning 

Kulturutvecklare Mélanie Platzgummer föredrar ärendet.  

I motionen föreslås en kartläggning av kommunens offentliga konst och att det 
tas fram skyltar till de platser där det är lämpligt och där det saknas information 
om konstverket. Informationsskyltar skulle beskriva konstverkens namn, 
konstnärens namn, ursprungs år samt konstnärens eller inköparens tankar kring 
konstverket. Motionen föreslår även att konstvandringar skulle kunna vara ett 
resultat av arbetet på sikt.   

Bakgrund och ärendebeskrivning 

Inom ramen för Kultur-och fritidsförvaltningens arbete ryms kommunens 
samling av lös konst och skulpturala verk i det offentliga rummet runt om i 
kommunen. Verkens ålder spänner från 1800-talet fram till tidigt 2000-tal med 
en övervikt på 1900-talets andra hälft. Den information som finns i anslutning 
till kommunens konstverk innefattar som regel namn på upphovsman och 
tillkomstår. Att informationen är kortfattad är brukligt då upplevelsen av ett 
verk är personlig. Även upphovspersonens idéer och verkets tillkomsthistoria 
tenderar att vara svår att tolka. 2011 producerades skriften upptäck konsten i 
Hudiksvalls kommun. Där presenterades ett urval av den offentliga konsten 
med bild, upphovsman och tillkomstår. Skriften finns tillgänglig på Hudiksvalls 
Bibliotek. Kultur- och fritidsförvaltningen saknar resurser för ytterligare en 
inventering så nära i tid. Populära konstvandringar med möjlighet till guidning 
och fördjupning genomförs regelbundet av Hälsinglands Museum. Arbetet med 
kommunens konst kräver, som all annan verksamhet, prioriteringar. Kultur-och 
fritidsförvaltningen arbetar nu för att säkerställa färdigställande av 1% uppdrag, 
upprättande av rutiner samt hantering av löskonst. 
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Motivering till beslut 

Avslag till beslut om tillgängliggörandet av konsten i det offentliga rummet med 
hänvisning till brist på resurser då rutinarbete prioriteras.   

Beslutsgång 

Sven Bergström Trolin (C) yrkar bifall till motionen.  

Ordförande ställer proposition om bifall till arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen mot Sven Bergström Trolins (C) förslag och finner att kultur- och 
fritidsnämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-10-11 § 66 Motion tillgängliggöra konsten i det offentliga 
rummet 

Tjänsteutlåtande - Motion tillgängliggöra konsten i det offentliga rummet 

Motion - Tillgängliggöra konsten i det offentliga rummet 

 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 82 Dnr 13843 

Information om kulturbidrag - 

arrangörsföreningsbidrag och ungkulturpengar 

Sammanfattning 

Kulturutvecklare Mélanie Platzgummer informerar om kulturbidrag - 
arrangörsföreningsbidrag och ungkulturpengar.  

Ordförande tackar för informationen.    
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§ 83 Dnr KOF-2022-000112 - 035 

Elektroniskt medborgarförslag - Multisportarena i 

Idenor 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att avslå medborgarförslaget med ett uppdrag till kultur- och 
fritidsförvaltningen att ta kontakt med föreningen och föra en dialog över vad 
föreningen vill genomföra. 

Sammanfattning 

Fritidsutvecklare Richard Karlsson föredrar ärendet.  

Vi tackar medborgaren för förslaget. 

Frågeställen föreslår att Hudiksvalls kommun anlägger en multisportarna i 
Idenor. Förslagsvis på en grusplan som används som skridskobana under 
vintertid. Denna yta används inte sommartid enligt frågeställaren.  

Kultur och fritid har inte förutsättningar inom nuvarande budgetram att anlägga 
en multisportarena. Förvaltningen har också varit i kontakt med tekniska 
förvaltningen som inte skulle ha förutsättningar att underhålla anläggningen 
med nuvarande anslag.  

Beslutsgång 

Sven Bergström Trolin (C) yrkar på återremiss av ärendet med ett uppdrag till 
kultur- och fritidsförvaltningen att i samråd med förslagsställaren se över 
förutsättningarna att kunna förverkliga idén om en multisportarena, genom att 
kommunen upplåter mark för ändamålet. 

Stefan Bäckström (S) och Gerd Olsson (S) yrkar på att avslå ärendet med ett 
uppdrag till kultur- och fritidsförvaltningen att ta kontakt med föreningen och 
föra en dialog över vad föreningen vill genomföra.  

Ordförande ställer proposition om bifall till Sven Bergström Trolins förslag att  
återremittera ärendet med ett uppdrag till kultur- och fritidsförvaltningen att i 
samråd med förslagsställaren se över förutsättningarna att kunna förverkliga 
idén om en multisportarena, genom att kommunen upplåter mark för 
ändamålet mot Stefan Bäckström (S) och Gerd Olssons (S) förslag att avslå 
ärendet med ett uppdrag till kultur- och fritidsförvaltningen att ta kontakt med 
föreningen och föra en dialog över vad föreningen vill genomföra. Ordförande 
finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar enligt Stefan Bäckström och 
Gerd Olssons förslag. 
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Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-10-11 § 62 Elektroniskt medborgarförslag - 
Multisportarena i Idenor 

Tjänsteutlåtande medborgarförslag - Multisportarena i Idenor 

Elektroniskt medborgarförslag - Multisportarena i Idenor 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren  
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§ 84 Dnr KOF-2021-000122 - 035 

Elektroniskt medborgarförslag - Sjösättningsramper 

Dellenbygden 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att avslå medborgarförslaget 

Sammanfattning 

Fritdsutvecklare Richard Karlsson föredrar ärendet.  

Vi tackar medborgarna för förslaget. 

Förslagsställaren föreslår att Hudiksvalls kommun anlägger och underhåller fler 
sjösättningsramper. I medborgarförslaget har förslagsställaren flertalet förslag 
på platser.  

Ärendet togs upp i arbetsutskottet 2022-11-09 och det beslutades att avvakta 
svar från utvecklingsprioriteringarna inom Forum fritid. 

Forum fritid har beslutat om att det inte finns utrymme att kommunen anlägger 
sjöisättningsramper. Att anlägga sjöisättningsramper kräver särskilda resurser 
och skulle nå en begränsad målgrupp jämfört med att exempelvis prioritera 
badplatser, vandringsleder eller liknande.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-10-11 § 63 Elektroniskt medborgarförslag - 
Sjösättningsramper Dellenbygden 

Tjänsteutlåtande medborgarförslag - Sjösättningsramper Dellenbygden 

Elektroniskt medborgarförslag - Sjösättningsramper Dellenbygden 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren 
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§ 85 Dnr KOF-2023-000079 - 036 

Skrivelse till Kultur- och fritidsförvaltningen gällande 

tillgången till is i Holmen Center (Glysis) 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att uppdra Glysisvallen AB att hålla is under period 1 augusti till 20 april mot en 
ökad årlig ersättning på 100 000 kr från 2024, 

att möjligheten till isytor ska kunna erbjudas till och med 30 april, 

att beslut om förlängning av isytor efter 20 april men inte längre än 30 april sker 
i samförstånd mellan Kultur- och fritidsförvaltningen och Glysisvallen AB,  

att satsningen finansieras av tilläggsanslaget för föreningsbidrag, 

att beslut om förläng av isytor utvärderas och bedöms om det ska skrivas in i 
avtalet mellan Glysisvallen AB och Kultur- och fritidsförvaltningen vid 
nästkommande revidering av avtalet samt,  

att barn- och ungdomsverksamheter och tillgången till allmänhetens nyttjande 
under skollov tas i särskild beaktning. 

Sammanfattning 

Hudiksvalls Hockeyklubb (HHC) har inkommit med en skrivelse om 
förlängning av isytor till och med sista veckan i april. HHC uppger att isytor 
inte kan garanteras efter sista mars. HHCs verksamhetsår kan fortgå till och 
med sista veckan i april om representationslaget (A-laget) går vidare till 
kvalserie. Om istiden förlängs ser HHC också en möjlighet att förlänga 
säsongen för sin barn- och ungdomsverksamhet.  

Glysisvallen AB ska enligt sitt avtal med Kultur och fritidsförvaltningen ha som 
ambition att hålla ishallen öppet under perioden 1 augusti till 1 april. En 
revidering av avtalet och att Glysisvallen skulle hålla is t o m sista april skulle 
medföra en ökad kostnad på ca 100 000 kr. En förlängning av isyta ryms inte 
inom nuvarande avtalsersättning utan omprioritering av andra delar av avtalet 
krävs eller en ökad ersättning.    

Förvaltningen har fört dialog med HHC och Strands IF konståkning gällande 
bokningar under april. Strands IF fortsätter sin barn- och ungdomsverksamhet i 
den mån det är möjligt med den korta framförhållningen som finns idag. Om 
isytorna förlängs permanent ser Strands IF möjligheter att fortsätta sin 
verksamhet och eventuellt utveckla den. HHCs A-lagsverksamhet fortgår så 
länge de bedriver matchverksamhet och när säsongen är avslutad har den delen 
av verksamheten uppehåll. För att HHC ska ha möjlighet att fortsätta bedriva 
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organiserad barn- och ungdomsverksamhet behöver föreningen veta att det 
finns isyta i april inför planeringen av säsongen.  

Förvaltningens motivering  

Förvaltningen har fört dialog under beredningen med tjänstepersoner på 
Glysisvallen AB i syfte om att utreda förutsättningar och kostnadsökningar. 
HHC och Strands IF gällande behov och bokningsvolymer. Förvaltningen har 
också haft dialog med RF-SISU utifrån att få insikt hur det troligen skulle 
påverka de aktuella idrotter och övriga idrotter vid en förlängning sett till våra 
närliggande kommuner.  

Glysisvallen AB kan inte under nuvarande avtalsersättning förlänga isytor utan 
att det påverkar övriga avtalsdelar. Glysisvallen ser en möjlighet under 
nuvarande bemanning att kunna genomföra en förlängning av isytor men att 
det blir en ökad kostnad utifrån skiftgång och övertidsersättningar. Glysisvallen 
har påvisat ökad elförbrukning med cirka 70 000 kwh under april månad de 
säsonger de tillhandahållit isytor. Elkostnaderna fluktuerar men beräknas till 1 
kr/kwh i genomsnitt. Bokningsintäkterna för Glysisvallen AB i år är kring 40 
000 kr och föregående år kring 55 000 kr. Beroende på föreningarnas bokningar 
om isytorna skulle permanent förlängas kan bokningsvolymerna öka. 
Glysisvallen påpekar att möjligheterna till åtgärder på ishallen utan att det 
påverkar is säsongen krymper och om denna påverkan blir för stor kan det 
finnas ett behov av tillfälliga avsteg eller att beslutet revideras. 

Föreningarna ser positivt på en förlängning av isytor både för professionellt 
idrottande och deras barn- och ungdomsverksamheter. Möjligheten att planera 
sina verksamheter i april tidigare är avgörande för en utökad barn- och 
ungdomsverksamhet.  

I dialogen med RF-SISU så ser dom att de kommuner som erbjuder isytor 
under april att föreningsaktiviteterna avtar något hos vinteridrotterna. I april 
månad påbörjar sommarsäsongen för ex fotboll, vilket leder till att vissa 
deltagare kommer stanna, byta eller delta i båda idrotterna. 

Förvaltningen bedömer att en förlängning av isytorna är motiverat i förhållande 
till kostnadsökningen för att främja både spets- och breddverksamheter inom 
idrotten i Hudiksvalls kommun. Risken för tidig specialisering och därmed 
avhopp från idrotter bedöms som låg då april månad ses som en mellansäsong 
mellan vinter- och sommaridrott. Möjligheterna till ökad föreningsaktivitet 
bedöms som mer trolig.   

Beslutsgång 

Emelie Gustafsson (M), Najib Bege (S), Sven Bergström Trolin (C), Christina 
Träff (M), Per Almberg (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-10-11 § 61 Skrivelse till Kultur- och fritidsförvaltningen 
gällande tillgången till is i Holmen Center (Glysis) 

Tjänsteutlåtande - Skrivelse till Kultur- och fritidsförvaltningen gällande 
tillgången till is i Holmen Center (Glysis) 

Skrivelse till Kultur- och fritidsförvaltningen från Hudiksvalls HC   

Beslutet skickas till 

Hudiksvalls HC 
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§ 86 Dnr KOF-2023-000005 - 800 

Förvaltningen informerar 2023     

Sammanfattning 

Förvaltningschef Anna Lindqvist informerar om: 

- Sjukfrånvaro i september 

- Förvaltningens riskbedömningar 

- Romsk inkludering 

- Nätverk för kreatörer 

- Kattvikskajen konst 

- Centrumutveckling 

- Höstlovet 

- Glada Hudik-teatern 

- Förvaltningsdag 

- Kulturssamverkansmodellen  
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§ 87 Dnr KOF-2023-000007 - 800 

Återrapport delegationsbeslut 2023 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att godkänna redovisningen av beslut fattade på delegation. 

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, 
ordförande samt till förvaltningschef enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschef har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
enhetschefer och arbetsledare som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut ska redovisas till kultur- och fritidsnämnden. 
Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa 
delegeringsbesluten. Däremot får nämnden återkalla beslutanderätt.      

Beslutsunderlag 

Återrapport delegationsbeslut 2309 
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§ 88 Dnr KOF-2023-000008 - 800 

Meddelanden för kännedom 2023 

Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

att anteckna informationen för kännedom. 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde har nedanstående meddelanden delgetts nämnden för 
kännedom: 

-  Kommunfullmäktige 2023-09-25 § 133 Revidering strategi för 
miljömålsarbete 

- KSAU 2023-09-21 § 108 Uppföljning av kommunens ekonomi och 
personalfrågor - uppdrag till nämnderna från kommunstyrelsen 

- Kommunfullmäktige 2023-09-25 § 152 - Motion - Färdigställ konstverket 
Hyllning till Håstabäcken 

- Kommunfullmäktige 2023-06-19 § 105 - Budget samt skattesats för 2024 samt 
plan för 2025–2027 

- Hemlånsturné i Gävleborgs län 2023  
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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, onsdagen 25 oktober 2023 kl 09:00-15:00 


Beslutande ledamöter 
 


Gerd Olsson (S), Ordförande 
Emelie Gustafsson (M), 1:e vice ordförande 
Sven Bergström-Trolin (C), 2:e vice ordförande 
Stefan Bäckström (S) 
Sara Nyman (S) 
Najib Bege (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Christina Träff (M) 
Per Almberg (M) 
Lisa Östberg (C) § 72–83 
Per Helander (C) § 84–88 
Marie Olsson (C) § 72–82 
Tibor Balazsi (C) § 83–88 
Per Palm (C) 
Lasse Lilja (SD) 
Felicia Åhs (SD) 
Marita Haals Skoog (V) 


Ersättare 


 


Mikael Andersson (S) 
Inga Lill Öjemark (S) 
Margareta Sidenvall (MP) 
Chatarina Weider (M) 
Torsten Myrgren (M) 
Louise Jonsson (M) 
Per Helander (C) §72–83 
Tibor Balazsi (C) § 72–82 
 


Övriga närvarande Förvaltningschef Anna Lindqvist  
Nämndsekreterare Madeleine Lundholm 
Administratör Monica Sporrong § 77 
Bad- och idrottshallschef Ulrika Ringnér § 77–78 
Kulturutvecklare Mélanie Platzgummer § 80–82 
Fritidsutvecklare Richard Karlsson § 83–85 


Justerare Felicia Åhs 


Justeringens plats och 


tid Digital justering 2023-10-30  
 


Underskrifter 


 


 


Paragrafer §§ 72–88 
   


Ordförande 
  


 Gerd Olsson  


Justerare 
  


 Felicia Åhs  
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 Bevis/anslag 


Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 
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Sammanträdesdatum 2023-10-25 


Datum då anslaget 


publiceras 2023-10-31 


Datum då anslaget 


tas bort 2023-11-21 


Förvaringsplats för 


protokollet Kommunledningsförvaltningen 
 


Underskrift 
  


 Madeleine Lundholm  
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§ 72 Dnr KOF-2023-000013 - 102 


Val av ersättare Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen 


2023–2026 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att välja Tibor Balazsi (C) till ersättare i Stiftelsen Bruksminnen för 
mandatperioden 2023–2026.  


Sammanfattning 


Kultur- och fritidsnämnden har att förrätta val av ledamot och ersättande  


ledamot till Stiftelsen Hudiksvalls Bruksminnen för mandatperioden 2023–
2026. 


  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag kfn 20230118 § 4 
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§ 73 Dnr KOF-2023-000015 - 102 


Val av representant till Demokrativerkstad 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att ärendet ej kan beslutas idag då ingen representant presenterades. Beslut om 
ny representant utses vid ett senare tillfälle.      


Sammanfattning 


Demokrativerkstaden startade som ett pilotprojekt under 2021 med syftet att  


öka ungas kunskaper om hur kommunen fungerar och om hur man som ung  


kan vara med och påverka vad som händer i samhället. Förhoppningen är att  


det ska leda till en ökad känsla av delaktighet och en större vilja att delta i den  


lokala demokratin.  


 


Demokrativerkstaden riktar sig till elever i årskurs 8. Eleverna deltar klassvis  


och upplägget omfattar tre pass per klass. I det sista passet ingår en dialog med  


förtroendevalda från kommunens nämnder (KoF, SoM, Lär, Tek, Bygg).  


Dialogen genomförs i regel i Hudiksvalls kommunhus och inför dialogen delas  


elever och förtroendevalda in i mindre samtalsgrupper. Målet är att alltid ha  


minst två förtroendevalda i varje grupp men antalet anpassas beroende på  


antalet elever i klassen. I gruppindelningen försöker vi ta hänsyn till  


partitillhörighet, nämnd, kön, ålder, bakgrund etc för att få en så bra  


representation som möjligt i grupperna.  


 


Dialogen pågår under ca 45 minuter och inför dialogen har eleverna fått  


möjlighet att förbereda frågor. Vid tidigare tillfällen har frågorna bl a handlat  


om förändringar som är aktuella i kommunen just nu, allmänna frågor om  


kommunens ansvarsområden eller om rollen som förtroendevald. Inför  


dialogen får de förtroendevalda också ett stöddokument med tips, råd och  


förslag på frågor som kan ställas om eleverna behöver lite hjälp att komma  


igång. De förtroendevalda kommer också ombes att initiera en kort  
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presentationsrunda i gruppen och hjälpa till i samtalet så att alla kommer till  


tals. Under dialogen serveras fika för att skapa en avslappnad stämning och  


miljö mellan eleverna och de förtroendevalda.  


 


Nämndernas representanter till Demokrativerkstaden kommer delta i  


uppskattningsvis 3–4 dialogdagar per termin, med upp till tre dialoger à 1 


timme per dialogdag. Tiderna kommer se ut ungefär så här: 08.00-09.00,  


10.30-11.30, 13.30-14.30. Datum fastställs när nämnderna antagit sina 


sammanträdesplaner. 


Nämnderna ombes att utse två ordinarie deltagare samt två ersättare till  


Demokrativerkstaden, gärna med strävan att skapa en bred representation var  


gäller partitillhörighet, politisk erfarenhet, ålder, kön, bakgrund mm.  


Nämnderna står för arvode och ersättning.  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag KFN 20230118 § 6 


Tjänsteutlåtande Demokrativerkstad  


Schema Demokrativerkstad_ dialoger HT 2023 
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§ 74 Dnr KOF-2022-000039 - 042 


Ekonomisk rapport 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att godkänna den ekonomiska rapporten per 30 september.     


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist redogör för utfall per 30 september 2023,  
- 1 429 mkr kronor inklusive projekt och -191 tkr exklusive projekt. 


 


Ordförande tackar för informationen.  


 


Beslutsunderlag 


Ekonomisk uppföljning 2023-09 


Ekonomisk uppföljning 2023-09 utan projekt 
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§ 75 Dnr KOF-2023-000177 - 042 


Förfrågan från kommunstyrelsens allmänna utskott 


gällande kultur- och fritidsnämndens ekonomi och 


hantering av låntidssjukfrånvaro 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att godkänna redovisningen och lämna över den till kommunstyrelsen.      


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  


Kommunstyrelsen har uppdragit  
att nämnderna får i uppdrag att se över sina ambitionsnivåer och 
kostnadsreduceringar,  
att nämnderna får i uppdrag att analysera långtidssjukskrivningar och hur man 
arbetar med dem 
att uppdragen redovisas skriftligt på kommunstyrelsens sammanträde den 7 
november 2023. 
 


Kultur- och fritidsnämndens prognos i september 


Kommentarer till avvikelse mellan utfall och budget: 


Exklusive kultur- och fritidsnämndens projekt är avvikelsen i september -190 
tkr. Bidragen redovisar ett överskott, vilket beror på att det finns en del pengar 
kvar, till evenemang och oförutsedda stöd samt att en rad bidrag inte har 
slutredovisats.  Även förvaltningsledningens oförutsedda redovisar ett 
överskott. De flesta enheterna i förvaltningen följer planen. Men det finns några 
orosmoment. Biblioteken har kostnader för servicen på mobila biblioteket, 
utökat städ med anledning av självserviceöppet samt personalkostnader över 
budget. Badhus och hallar har inte haft de inkomster som man budgeterat för. 
Både biblioteket och baden räknar med att resultatet kommer att bli något 
bättre vid årsskiftet. 


Kommentarer till avvikelse mellan prognos och budget: 


I augusti hade nämnden en negativ prognos med cirka -1 100 tkr. Det har visat 
sig finnas ett fel i den prognosen i och med att den ökade kostnaden för 
personalomkostnaderna blir betydligt lägre beräknat. De viktigaste avvikelserna 
är att nämndens sammanträden har en negativ prognos på -100 tkr, 
personalomkostnaderna har en negativ prognos på -500 tkr, biblioteket har en 
negativ prognos -350 tkr, badhus och hallars negativa prognos på intäktssidan 
är -670 tkr samt att 300 tkr betalats ut i uppstartsstöd till ishallen i Lindefallet. 
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Det finns även positiva delar exempelvis rekordmånga besökare på Mulle Meck 
under sommaren, förvaltningens oförutsedda samt en allmän återhållsamhet på 
grund av det ekonomiska läget. Den nya prognosen för förvaltningens avvikelse 
vid årsskiftet är negativ, -400 tkr. 


Glada Hudik-teaterns ekonomi kommer att nollställas då man bildar stiftelse. 
Processen är pausad i avvaktan på besked från länsstyrelsen i Dalarna. 


Kostnadsreduceringar 


Den negativa prognosen 2023 är inte större än att det inte bedöms vara 
nödvändigt med andra kostnadsreduceringar än återhållsamhet, se ovan. 


Inför 2024 föreslås en rad åtgärder för att nämnden även i fortsättningen ska ha 
en stabil budget i balans. 


Långtidssjukskrivningar 


Från verksamhetsrapport delår under kommunfullmäktiges verksamhetsmål: 
Minska sjukskrivningarna 


Målet bedöms vara delvis uppfyllt med följande kommentar: 


Vid sjukskrivningar har enhetscheferna tagit tidig kontakt med den sjukskrivne 
och därefter följt utvecklingen. Man har haft rehabiliteringssamtal för att utreda 
hur man gemensamt kan hitta lösningar på anpassningar för att medarbetaren 
kan komma tillbaka i jobb så snart som möjligt. 


Kultur- och fritidsförvaltningen har inte sett någon tydlig koppling mellan 
arbetet och medarbetarnas hälsa. Däremot har ohälsa påverkat arbetsplatsen i 
och med att rehabiliteringsåtgärder sätts in för att underlätta för medarbetare att 
återgå i arbete. Det är en balansgång hur mycket och hur länge insatserna ska 
pågå, för att inte belasta övriga medarbetare. 


Det har varit få tillbud rapporterade i Stella hittills under 2023. Tillbuden har 
främst drabbat besökare. Den enhet som har flest tillbud för besökarna är 
baden. Tillbud som skett är bland annat fall och sårskador. Tillbud tas alltid upp 
på badens personalmöten och det görs minnesanteckningar på 
åtgärder/förbättringar. 


Enheternas hälsofrämjande arbete har sett lite olika ut. Samtliga har tagit upp 
arbetsmiljöfrågor på personalmötena. Även friskvård är en punkt på enheternas 
personalmöten, de flesta har hälsoinspiratörer som inspirerar till 
friskvårdsaktiviteter. Baden, som har den fysiskt mest komplicerade 
arbetsmiljön, har det mest utvecklade arbetsmiljöarbetet med en handlingsplan, 
rutiner mm.     
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Beslutsunderlag 


Svar på förfrågan från KSAU gällande kultur- och fritidsnämndens ekonomi 
och hantering av långtidssjukfrånvaro 


KSAU 2023-09-21 § 108- Uppföljning av kommunens ekonomi och 
personalfrågor - uppdrag till nämnderna från KS 


Beslutet skickas till 


Kommunstyrelsen 


 







 


Kultur- och fritidsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


11(32) 


Sammanträdesdatum 


2023-10-25 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 76 Dnr KOF-2023-000037 - 042 


Verksamhetsrapport halvår 2023 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att godkänna kultur- och fritidsnämndens verksamhetsrapport halvår, 2023-08-
31 samt, 


att byta ut ordet funktionsvariation till funktionsnedsättning i rubrik och text 
"Barn och unga med psykisk ohälsa och/eller neuropsykiatrisk 
funktionsvariation".     


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  


Kultur- och fritidsnämndens verksamhetsrapport beskriver det ekonomiska 
läget sista augusti och personalsituationen sista juli. Rapporten presenterar och 
analyserar det ekonomiska resultatet och presenterar en ekonomisk årsprognos. 
Rapporten beskriver även nuläget för nämndens kvalitativa åtagande samt 
periodens personalstatistik. 


Förvaltningen har ett besvärligt ekonomiskt läge. Främst är det badhus och 
hallar som inte kommer att nå de budgeterade intäkterna. Den regniga 
sommaren har lett till mindre intäkter än ett normalår på utebadet i Delsbo. Vid 
en djupare analys av badens intäktsbudget visar det sig att den inte är realistisk 
och behöver arbetas om inför 2024. Däremot har Mulle Meck haft fina 
besökssiffror och gör istället ett överskott. Mulle Mecks resultat i kombination 
med förvaltningens oförutsedda och allmän återhållsamhet bidrar till att 
förbättra situationen. 


Verksamhetens kvalitet har haft en positiv utveckling under året. Arbetet med 
social hållbarhet har haft extra fokus, hela förvaltningen bidrar på olika sätt, 
exempelvis genom att medverka på Café Världen och med närvaro runt om i 
hela kommunen. Förvaltningen har även varit engagerad landsbygds- och 
centrumutvecklarens arbete med centrumutveckling på flera orter i kommunen. 
Modellen för centrumutveckling ger mervärden i förvaltningen med samverkan 
med nya enheter i kommunen och med det lokala näringslivet. 


De senaste åren har varit omvälvande för föreningslivet. Tendensen för 
kulturföreningarna är att man till stora delar är tillbaka med sin verksamhet och 
sina besökstal som innan pandemin. För idrottsföreningarna är det stor skillnad 
mellan föreningarna. Den mest oroande trenden är att äldre barn ofta inte 
kommit tillbaka till idrotten efter pandemin. Flera föreningar har haft problem 
att få in ledare efter pandemin. Inflationen och höga elpriser har lett till 
problem för föreningar med stora omkostnader. Kultur- och fritidsnämnden 
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har i några fall stöttat dessa föreningar med förskottsutbetalningar av bidrag 
och något extra bidrag.  


Beslutsgång 


     


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2023-10-11 § 58 Verksamhetsrapport halvår 2023 


Tjänsteutlåtande verksamhetsrapport halvår 2023 


Verksamhetsrapport KFN halvår 2023 


 


Beslutet skickas till 


Kommunstyrelsen 
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§ 77 Dnr KOF-2023-000172 - 811 


Bad- och gymkort 2024 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att anta följande modell för samtliga kundgruppers period- och klippkort på 
kultur- och fritidsnämndens badhus: 


• ett årskort motsvarar priset av 25 enkelentréer 


• ett niomånaderskort motsvarar priset 20 enkelentréer 


• ett sexmånaderskort motsvarar priset av 15 enkelentréer 


• ett sommarkort motsvarar priset av 9 enkelentréer 


• ett klippkort för 10 gånger motsvarar priset av 9 enkelentréer 


• ett gruppkort kostar motsvarande priset av en vuxenentré samt priset av en 
och en halv barnentré enligt ovan och gäller för max två vuxna och fyra barn 


att period- och klippkort för bad med relax följer modellen ovan inklusive 
tillägg 


att årskort för bad med vattenträning följer modellen ovan inklusive tillägg 


att ett sexmånaderskort på gymmet i Iggesund motsvarar 21 enkelentré 


att sexmånaderskort för bad med gym motsvarar 21 enkelentré inklusive tillägg  


att den nya modellen ska gälla från 2024-01-01.     


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  


Kultur- och fritidsförvaltningen har gjort en ny modell för period- och 
klippkort på kommunens badhus och gym. Huvudsyftet har varit att få en 
tydligare modell för hur enkelbiljetter och periodkort hänger ihop. I och med 
att kostnaden för korten motsvarar ett fast antal entréer höjs avgiften för korten 
automatiskt vid höjning av entréavgifterna, vilket kommer att leda till minskad 
administration. Förslaget innebär att de flesta periodkort blir något dyrare och 
att enstaka kort blir billigare.  


Baden har förhållandevis många olika varianter på kort. Årskorten är anpassade 
för kunder som simmar hela året, även i Delsbo under sommaren. 
Niomånaderskorten är anpassade för personer som inte simmar i Delsbo på 
sommaren. Sommarkortet används ofta av unga som badar i Delsbo på 
sommaren. Gruppkorten är i första hand anpassade för stora familjer, men kan 
även användas av vänner med barn som badar tillsammans. 
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Istället för att göra en större höjning av avgifterna arbetar medarbetarna 
intensivt med olika aktiviteter som är anpassade till de badandes önskemål och 
behov, för att på så sätt öka antalet badande.  


Beslutsgång 


Sara Nyman (S) yrkar på tillägget "priset av" i alla attsatser.  


Emelie Gustafsson (M), Sven Bergström Trolin (C), Stefan Bäckström (S), 
Najib Bege (S) och Marita Haals Skoog (V) yrkar bifall till Sara Nymans förslag.  


Ordförande ställer proposition om bifall till arbetsutskottets förslag mot Sara 
Nymans (S) förslag och finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar enligt 
Sara Nymans förslag.  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2023-10-11 § 60 Bad- och gymkort 2024 


Tjänsteutlåtande - Ny modell för bad- och gymkort 2024 


Utredning av ny modell för period- och klippkort på badhus och gym 2024 


 


Beslutet skickas till 


Bad- och idrottshallschef 
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§ 78 Dnr KOF-2023-000069 - 042 


Budget 2024 - internbudget 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att fastställa kultur- och fritidsförvaltningens budget enligt nedan: 


Enhet   Tusen kronor 


Nämnd   1 130 


Förvaltningsledning,    


inklusive Glada Hudik-teatern 28 055 


Bidrag   21 453 


Kulturutveckling  1 243 


Kulturskola   11 582 


Bibliotek   15 125 


Resurscentrum för natur och teknik 2 370 


Fritidsutveckling  12 083 


Badhus och hallar  5 663 


Fritidsgårdar   5 638 


Summa:   104 342 


 


Att följande insatser genomförs för att budgeten ska hamna i balans: 


• Nämnden arvoden +50 tkr 


• Förvaltningsledningen ökad ram till Håstaholmens idrottshall +284, 
minskning av diverse -50 tkr 


• Bidragen skrivs inte upp med index, med undantag för de bidrag som regleras 
med avtal -400 tkr 


• Kartbidraget tas bort -60 tkr 


• Kulturutveckling minskar offentlig kultur -50 tkr 


• Kulturskolan – ingen åtgärd 


• Bibliotek, ökade städkostnader +90 minskning av överanställningarna -240 tkr 


• Resurscentrum för natur och teknik – ingen åtgärd 


• Fritidsutveckling – ingen åtgärd 
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• Badhus och hallar ökning på grund av minskad intäktsbudget +600, 
minskning med att en tjänst tas bort -228 tkr 


• Fritidsgårdar, Drivknuten omvandlas till popup-verksamhet -60 tkr 


Reservationer 


Lasse Lilja (SD) reserverar sig mot förslaget med följande motivering: 


”Vi i Sverigedemokraterna i Hudiksvall vill inte att Drivknuten ska läggas ned. 
Pga av alla A-traktorer som finns i Hudiksvall. Ungdomarna måste ha ett ställe, 
(verkstad) att kunna reparera sina A-traktorer. I Hudiksvall finns det bara ett 
ställe att samlas på, det är på Gymnasiet. Detta är en bra plats då detta är en 
säker plats att vara på speciellt när ungdomarna inte behöver vara hemma i 
garaget, sen får dom den hjälpen man behöver om man inte har nån kunnig 
hemma. Varför vi reserverade oss är en skrivelse från ungdomarna på 
Bromangymnasiets fordonsprogram som bifogades med handlingarna till 
nämndens ledamöter inför sammanträdet 2023-10-25”.  


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist föredrar ärendet.  


Kultur- och fritidsnämnden har tilldelats en budgetram på 104 342 tkr av 
kommunfullmäktige för år 2024. Den nya ramen är uppräknad efter index från 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR). Men nämndens budget för 2023 är 
inte i balans. Därför krävs en rad åtgärder för att få budget 2024 i balans. 


Förklaringar till att budgeten 2023 inte är i balans är nämndens ersättare varit 
mer aktiva efter valet vilket är positivt, men leder till att kostnaden för 
sammanträdena är högre än budget. Den ökade hyran för Håstaholmens 
idrottshall är inte budgeterad. Biblioteket får högre städkostnader i och med 
självserviceöppet samt att man har haft en för stor överanställning. 
Intäktsbudgeten för badhus och idrottshallar är inte rimlig och måste skrivas 
ner. Totalt behöver nämnden hitta effektiviseringar på cirka 1 300 tkr.  


Beslutsgång 


Lasse Lilja (SD) yrkar bifall till förlaget förutom gällande punkten fritidsgårdar, 
att Drivknuten omvandlas till en popup-verksamhet - 60 tkr där Lasse Lilja 
yrkar avslag. 


Ordförande ställer proposition om bifall till arbetsutskottets förslag att fastställa 
kultur- och fritidsförvaltningens budget i sin helhet mot Lasse Lilja (SD) förslag 
att bifalla till förslaget förutom punkten fritidsgårdar, att Drivknuten omvandlas 
till en popup-verksamhet - 60 tkr där Lasse Lilja yrkar avslag. Ordförande 
finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2023-10-11 § 59 Budget 2024 


Tjänsteutlåtande - Internbudget 2024 


Beslutet skickas till 


Kommunfullmäktige 
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§ 79 Dnr KOF-2023-000151 - 800 


Nämndsplan 2024–2027 - Sammanfattning från 


workshop 


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist presenterade sina reflektioner efter nämndens 
båda workshops. Underlaget och nämndens kommentarer kommer att 
bearbetas till ett förslag till nämndsplan för perioden 2024–2027. 


 


Ordförande tackar för informationen.  
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§ 80 Dnr KOF-2022-000147 - 008 


Motion - Kulturpromenader/kulturstigar i Hudiksvalls 


kommun 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 


Reservationer 


Sven Bergström Trolin (C), Marie Ohlsson (C), Per Palm (C), Lisa Östberg (C) 
reserverar sig mot beslutet.  


Sammanfattning 


Kulturutvecklare Mélanie Platzgummer föredrar ärendet.   


I motionen föreslås arbetet med översiktsplan kompletteras med 
kulturpromenader/kulturstigar. Längs en kulturstig markeras sevärdheter med 
skyltar om arkitektur och bebyggelse, konst och kulturhistoria samt 
lokalhistoria. Text ska finnas på svenska och engelska samt blindskrift. 
Skyltarna placering ska vara anpassad för barn och rullstolsburna. Som exempel 
på möjliga platser för kulturpromenader/kulturstigar i Hudiksvalls kommun 
nämns, bland andra: kyrkan-Lilla kyrkogatan, Strömingssundet – Möljen och 
Glysisvallen. Etablering av motsvarande kulturstigar/promenader i Iggesund, 
Sörforsa/Näsviken och Dellenbygden bör enligt motionen ske i samverkan 
med lokala aktörer. 


Bakgrund och ärendebeskrivning 


Arbetet med att uppmärksamma Hudiksvalls historia görs på ett brett och, för 
såväl besökare som medborgare i olika åldrar, tillgängligt sätt av Hälsinglands 
Museum. Detta inte minst genom stadsvandringar och utställningar. 
Hembygdsföreningar och duktiga lokalhistoriker gör även de viktiga insatser för 
att lyfta kommunens historia. Under 2023 har museet samverkat med Ett 
gladare Hudik då el-skåp i centrala Hudiksvall har fått bilder ur i historien i 
kombination med informativ och spännande text. Kultur-och 
Fritidsförvaltningen saknar de resurser och den kompetens som krävs för 
etablering och underhåll av kulturpromenader/kulturstigar. Den modell som 
motionen förordar kräver en noggrann urvalsprocess, forskningsinsatser, 
hänsyn till mark och fastighetsägare samt plan och bygglagen. Därefter följer 
arbetet med att hålla promenaden/stigen öppen och fri från ogräs och klotter. 
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Motivering till beslut 


Avslå motionen att vidare utreda etablering av kulturstigar/kulturpromenader 
med hänsyn till rådande ekonomisk situation samt att historien förvaltas och 
förmedlas väl av lokala och regionala intuitioner och föreningsliv.  


Beslutsgång 


Sven Bergström Trolin (C), Marie Ohlsson (C), Per Palm (C), Lisa Östberg (C) 
yrkar bifall till motionen.  


Ordförande ställer proposition om bifall till arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen mot Sven Bergström Trolin (C), Per Helander (C), Marie Olssons (C) 
och Lisa Östberg (C) förslag och finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2023-10-11 § 65 Motion - Kulturpromenader/kulturstigar i 
Hudiksvalls kommun 


Tjänsteutlåtande - Motion kulturpromenader/kulturstigar i Hudiksvalls 
kommun  


Motion - Kulturpromenader/kulturstigar i Hudiksvalls kommun 


 


Beslutet skickas till 


Kommunfullmäktige 
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§ 81 Dnr KOF-2023-000142 - 008 


Motion - Tillgängliggöra konsten i det offentliga 


rummet 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 


Reservationer 


Sven bergström Trolin (C) reserverar sig mot beslutet.  


Sammanfattning 


Kulturutvecklare Mélanie Platzgummer föredrar ärendet.  


I motionen föreslås en kartläggning av kommunens offentliga konst och att det 
tas fram skyltar till de platser där det är lämpligt och där det saknas information 
om konstverket. Informationsskyltar skulle beskriva konstverkens namn, 
konstnärens namn, ursprungs år samt konstnärens eller inköparens tankar kring 
konstverket. Motionen föreslår även att konstvandringar skulle kunna vara ett 
resultat av arbetet på sikt.   


Bakgrund och ärendebeskrivning 


Inom ramen för Kultur-och fritidsförvaltningens arbete ryms kommunens 
samling av lös konst och skulpturala verk i det offentliga rummet runt om i 
kommunen. Verkens ålder spänner från 1800-talet fram till tidigt 2000-tal med 
en övervikt på 1900-talets andra hälft. Den information som finns i anslutning 
till kommunens konstverk innefattar som regel namn på upphovsman och 
tillkomstår. Att informationen är kortfattad är brukligt då upplevelsen av ett 
verk är personlig. Även upphovspersonens idéer och verkets tillkomsthistoria 
tenderar att vara svår att tolka. 2011 producerades skriften upptäck konsten i 
Hudiksvalls kommun. Där presenterades ett urval av den offentliga konsten 
med bild, upphovsman och tillkomstår. Skriften finns tillgänglig på Hudiksvalls 
Bibliotek. Kultur- och fritidsförvaltningen saknar resurser för ytterligare en 
inventering så nära i tid. Populära konstvandringar med möjlighet till guidning 
och fördjupning genomförs regelbundet av Hälsinglands Museum. Arbetet med 
kommunens konst kräver, som all annan verksamhet, prioriteringar. Kultur-och 
fritidsförvaltningen arbetar nu för att säkerställa färdigställande av 1% uppdrag, 
upprättande av rutiner samt hantering av löskonst. 
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Motivering till beslut 


Avslag till beslut om tillgängliggörandet av konsten i det offentliga rummet med 
hänvisning till brist på resurser då rutinarbete prioriteras.   


Beslutsgång 


Sven Bergström Trolin (C) yrkar bifall till motionen.  


Ordförande ställer proposition om bifall till arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen mot Sven Bergström Trolins (C) förslag och finner att kultur- och 
fritidsnämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2023-10-11 § 66 Motion tillgängliggöra konsten i det offentliga 
rummet 


Tjänsteutlåtande - Motion tillgängliggöra konsten i det offentliga rummet 


Motion - Tillgängliggöra konsten i det offentliga rummet 


 


Beslutet skickas till 


Kommunfullmäktige 
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§ 82 Dnr 13843 


Information om kulturbidrag - 


arrangörsföreningsbidrag och ungkulturpengar 


Sammanfattning 


Kulturutvecklare Mélanie Platzgummer informerar om kulturbidrag - 
arrangörsföreningsbidrag och ungkulturpengar.  


Ordförande tackar för informationen.    
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§ 83 Dnr KOF-2022-000112 - 035 


Elektroniskt medborgarförslag - Multisportarena i 


Idenor 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att avslå medborgarförslaget med ett uppdrag till kultur- och 
fritidsförvaltningen att ta kontakt med föreningen och föra en dialog över vad 
föreningen vill genomföra. 


Sammanfattning 


Fritidsutvecklare Richard Karlsson föredrar ärendet.  


Vi tackar medborgaren för förslaget. 


Frågeställen föreslår att Hudiksvalls kommun anlägger en multisportarna i 
Idenor. Förslagsvis på en grusplan som används som skridskobana under 
vintertid. Denna yta används inte sommartid enligt frågeställaren.  


Kultur och fritid har inte förutsättningar inom nuvarande budgetram att anlägga 
en multisportarena. Förvaltningen har också varit i kontakt med tekniska 
förvaltningen som inte skulle ha förutsättningar att underhålla anläggningen 
med nuvarande anslag.  


Beslutsgång 


Sven Bergström Trolin (C) yrkar på återremiss av ärendet med ett uppdrag till 
kultur- och fritidsförvaltningen att i samråd med förslagsställaren se över 
förutsättningarna att kunna förverkliga idén om en multisportarena, genom att 
kommunen upplåter mark för ändamålet. 


Stefan Bäckström (S) och Gerd Olsson (S) yrkar på att avslå ärendet med ett 
uppdrag till kultur- och fritidsförvaltningen att ta kontakt med föreningen och 
föra en dialog över vad föreningen vill genomföra.  


Ordförande ställer proposition om bifall till Sven Bergström Trolins förslag att  
återremittera ärendet med ett uppdrag till kultur- och fritidsförvaltningen att i 
samråd med förslagsställaren se över förutsättningarna att kunna förverkliga 
idén om en multisportarena, genom att kommunen upplåter mark för 
ändamålet mot Stefan Bäckström (S) och Gerd Olssons (S) förslag att avslå 
ärendet med ett uppdrag till kultur- och fritidsförvaltningen att ta kontakt med 
föreningen och föra en dialog över vad föreningen vill genomföra. Ordförande 
finner att kultur- och fritidsnämnden beslutar enligt Stefan Bäckström och 
Gerd Olssons förslag. 


  







 


Kultur- och fritidsnämnden 


PROTOKOLL 
Sida 


25(32) 


Sammanträdesdatum 


2023-10-25 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2023-10-11 § 62 Elektroniskt medborgarförslag - 
Multisportarena i Idenor 


Tjänsteutlåtande medborgarförslag - Multisportarena i Idenor 


Elektroniskt medborgarförslag - Multisportarena i Idenor 


Beslutet skickas till 


Förslagsställaren  
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§ 84 Dnr KOF-2021-000122 - 035 


Elektroniskt medborgarförslag - Sjösättningsramper 


Dellenbygden 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att avslå medborgarförslaget 


Sammanfattning 


Fritdsutvecklare Richard Karlsson föredrar ärendet.  


Vi tackar medborgarna för förslaget. 


Förslagsställaren föreslår att Hudiksvalls kommun anlägger och underhåller fler 
sjösättningsramper. I medborgarförslaget har förslagsställaren flertalet förslag 
på platser.  


Ärendet togs upp i arbetsutskottet 2022-11-09 och det beslutades att avvakta 
svar från utvecklingsprioriteringarna inom Forum fritid. 


Forum fritid har beslutat om att det inte finns utrymme att kommunen anlägger 
sjöisättningsramper. Att anlägga sjöisättningsramper kräver särskilda resurser 
och skulle nå en begränsad målgrupp jämfört med att exempelvis prioritera 
badplatser, vandringsleder eller liknande.  


Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2023-10-11 § 63 Elektroniskt medborgarförslag - 
Sjösättningsramper Dellenbygden 


Tjänsteutlåtande medborgarförslag - Sjösättningsramper Dellenbygden 


Elektroniskt medborgarförslag - Sjösättningsramper Dellenbygden 


Beslutet skickas till 


Förslagsställaren 
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§ 85 Dnr KOF-2023-000079 - 036 


Skrivelse till Kultur- och fritidsförvaltningen gällande 


tillgången till is i Holmen Center (Glysis) 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att uppdra Glysisvallen AB att hålla is under period 1 augusti till 20 april mot en 
ökad årlig ersättning på 100 000 kr från 2024, 


att möjligheten till isytor ska kunna erbjudas till och med 30 april, 


att beslut om förlängning av isytor efter 20 april men inte längre än 30 april sker 
i samförstånd mellan Kultur- och fritidsförvaltningen och Glysisvallen AB,  


att satsningen finansieras av tilläggsanslaget för föreningsbidrag, 


att beslut om förläng av isytor utvärderas och bedöms om det ska skrivas in i 
avtalet mellan Glysisvallen AB och Kultur- och fritidsförvaltningen vid 
nästkommande revidering av avtalet samt,  


att barn- och ungdomsverksamheter och tillgången till allmänhetens nyttjande 
under skollov tas i särskild beaktning. 


Sammanfattning 


Hudiksvalls Hockeyklubb (HHC) har inkommit med en skrivelse om 
förlängning av isytor till och med sista veckan i april. HHC uppger att isytor 
inte kan garanteras efter sista mars. HHCs verksamhetsår kan fortgå till och 
med sista veckan i april om representationslaget (A-laget) går vidare till 
kvalserie. Om istiden förlängs ser HHC också en möjlighet att förlänga 
säsongen för sin barn- och ungdomsverksamhet.  


Glysisvallen AB ska enligt sitt avtal med Kultur och fritidsförvaltningen ha som 
ambition att hålla ishallen öppet under perioden 1 augusti till 1 april. En 
revidering av avtalet och att Glysisvallen skulle hålla is t o m sista april skulle 
medföra en ökad kostnad på ca 100 000 kr. En förlängning av isyta ryms inte 
inom nuvarande avtalsersättning utan omprioritering av andra delar av avtalet 
krävs eller en ökad ersättning.    


Förvaltningen har fört dialog med HHC och Strands IF konståkning gällande 
bokningar under april. Strands IF fortsätter sin barn- och ungdomsverksamhet i 
den mån det är möjligt med den korta framförhållningen som finns idag. Om 
isytorna förlängs permanent ser Strands IF möjligheter att fortsätta sin 
verksamhet och eventuellt utveckla den. HHCs A-lagsverksamhet fortgår så 
länge de bedriver matchverksamhet och när säsongen är avslutad har den delen 
av verksamheten uppehåll. För att HHC ska ha möjlighet att fortsätta bedriva 
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organiserad barn- och ungdomsverksamhet behöver föreningen veta att det 
finns isyta i april inför planeringen av säsongen.  


Förvaltningens motivering  


Förvaltningen har fört dialog under beredningen med tjänstepersoner på 
Glysisvallen AB i syfte om att utreda förutsättningar och kostnadsökningar. 
HHC och Strands IF gällande behov och bokningsvolymer. Förvaltningen har 
också haft dialog med RF-SISU utifrån att få insikt hur det troligen skulle 
påverka de aktuella idrotter och övriga idrotter vid en förlängning sett till våra 
närliggande kommuner.  


Glysisvallen AB kan inte under nuvarande avtalsersättning förlänga isytor utan 
att det påverkar övriga avtalsdelar. Glysisvallen ser en möjlighet under 
nuvarande bemanning att kunna genomföra en förlängning av isytor men att 
det blir en ökad kostnad utifrån skiftgång och övertidsersättningar. Glysisvallen 
har påvisat ökad elförbrukning med cirka 70 000 kwh under april månad de 
säsonger de tillhandahållit isytor. Elkostnaderna fluktuerar men beräknas till 1 
kr/kwh i genomsnitt. Bokningsintäkterna för Glysisvallen AB i år är kring 40 
000 kr och föregående år kring 55 000 kr. Beroende på föreningarnas bokningar 
om isytorna skulle permanent förlängas kan bokningsvolymerna öka. 
Glysisvallen påpekar att möjligheterna till åtgärder på ishallen utan att det 
påverkar is säsongen krymper och om denna påverkan blir för stor kan det 
finnas ett behov av tillfälliga avsteg eller att beslutet revideras. 


Föreningarna ser positivt på en förlängning av isytor både för professionellt 
idrottande och deras barn- och ungdomsverksamheter. Möjligheten att planera 
sina verksamheter i april tidigare är avgörande för en utökad barn- och 
ungdomsverksamhet.  


I dialogen med RF-SISU så ser dom att de kommuner som erbjuder isytor 
under april att föreningsaktiviteterna avtar något hos vinteridrotterna. I april 
månad påbörjar sommarsäsongen för ex fotboll, vilket leder till att vissa 
deltagare kommer stanna, byta eller delta i båda idrotterna. 


Förvaltningen bedömer att en förlängning av isytorna är motiverat i förhållande 
till kostnadsökningen för att främja både spets- och breddverksamheter inom 
idrotten i Hudiksvalls kommun. Risken för tidig specialisering och därmed 
avhopp från idrotter bedöms som låg då april månad ses som en mellansäsong 
mellan vinter- och sommaridrott. Möjligheterna till ökad föreningsaktivitet 
bedöms som mer trolig.   


Beslutsgång 


Emelie Gustafsson (M), Najib Bege (S), Sven Bergström Trolin (C), Christina 
Träff (M), Per Almberg (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsunderlag 


Protokollsutdrag 2023-10-11 § 61 Skrivelse till Kultur- och fritidsförvaltningen 
gällande tillgången till is i Holmen Center (Glysis) 


Tjänsteutlåtande - Skrivelse till Kultur- och fritidsförvaltningen gällande 
tillgången till is i Holmen Center (Glysis) 


Skrivelse till Kultur- och fritidsförvaltningen från Hudiksvalls HC   


Beslutet skickas till 


Hudiksvalls HC 
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§ 86 Dnr KOF-2023-000005 - 800 


Förvaltningen informerar 2023     


Sammanfattning 


Förvaltningschef Anna Lindqvist informerar om: 


- Sjukfrånvaro i september 


- Förvaltningens riskbedömningar 


- Romsk inkludering 


- Nätverk för kreatörer 


- Kattvikskajen konst 


- Centrumutveckling 


- Höstlovet 


- Glada Hudik-teatern 


- Förvaltningsdag 


- Kulturssamverkansmodellen  
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§ 87 Dnr KOF-2023-000007 - 800 


Återrapport delegationsbeslut 2023 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att godkänna redovisningen av beslut fattade på delegation. 


Sammanfattning 


Kultur- och fritidsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, 
ordförande samt till förvaltningschef enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschef har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
enhetschefer och arbetsledare som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut ska redovisas till kultur- och fritidsnämnden. 
Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa 
delegeringsbesluten. Däremot får nämnden återkalla beslutanderätt.      


Beslutsunderlag 


Återrapport delegationsbeslut 2309 
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§ 88 Dnr KOF-2023-000008 - 800 


Meddelanden för kännedom 2023 


Kultur- och fritidsnämnden beslutar 


att anteckna informationen för kännedom. 


Sammanfattning 


Till dagens sammanträde har nedanstående meddelanden delgetts nämnden för 
kännedom: 


-  Kommunfullmäktige 2023-09-25 § 133 Revidering strategi för 
miljömålsarbete 


- KSAU 2023-09-21 § 108 Uppföljning av kommunens ekonomi och 
personalfrågor - uppdrag till nämnderna från kommunstyrelsen 


- Kommunfullmäktige 2023-09-25 § 152 - Motion - Färdigställ konstverket 
Hyllning till Håstabäcken 


- Kommunfullmäktige 2023-06-19 § 105 - Budget samt skattesats för 2024 samt 
plan för 2025–2027 


- Hemlånsturné i Gävleborgs län 2023  


 


 





